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فوتبال ایران

عاشوری: همیشه 
در ورزشگاه آزادی 

اذیت شده ایم
نویـــد عاشـــوری هافبـــک تیـــم 
ن  ســـیرجا گل گهـــر  ل  تبـــا فو
دربـــاره شکســـت تیمش مقابل 
پرســـپولیس و اشـــاره بـــه توپـــی 
کـــه ادعـــا دارنـــد از خـــط دروازه 
قرمزها گذشـــته می گویـــد: »به 
هـــر حـــال همـــه دیدنـــد کـــه آن 
تـــوپ گل شـــد و چیـــزی کـــه مـــا 
را ناراحـــت می کنـــد ایـــن اســـت 
کـــه هر وقت در ورزشـــگاه آزادی 
مقابل اســـتقلال و پرســـپولیس 
قـــرار گرفتیـــم از لحـــاظ داوری 
اذیت شـــدیم و ایـــن چیزها ما را 
ناراحـــت می کنـــد. ایـــن اتفاقات 
یـــک یـــا دو بـــار هم نبوده اســـت 
و بارهـــا ضـــرر کردیـــم. تیـــم 
مـــا نســـبت بـــه ســـال گذشـــته 
تغییـــرات زیادی داشـــته اســـت 
و جوان هـــای خوبـــی بـــه گل گهر 
اضافـــه شـــده اند کـــه آینـــده دار 
ً شـــرایط  هســـتند. مـــا قطعـــا
بهتـــری پیـــدا خواهیـــم کـــرد و 
بدون شـــک تـــلاش می کنیم در 
پایـــان لیـــگ جایگاه خوبـــی را به 
دســـت بیاوریم. همـــه می دانند 
کـــه چهـــار تیـــم بـــالای جـــدول و 
تیم هایی مثل مس رفســـنجان 
خیلـــی هزینـــه کرده انـــد، ولی با 
این حـــال ما دنبال یـــک جایگاه 

خـــوب هســـتیم.« 
او در مـــورد اینکـــه چـــرا در پایان 
فصـــل گذشـــته تصمیـــم بـــه 
جدایـــی از گل گهـــر نگرفت، این 
طـــور می گویـــد: »بـــا توجـــه بـــه 
حضـــور مربی خارجی در گل گهر 
تصمیـــم بـــه مانـــدن گرفتـــم و 
بابـــت این موضوع خوشـــحالم. 
اوزونیدیس مربی خوبی اســـت 
و دوســـت دارد تیمـــش فوتبـــال 
بازی کند. من چیزهای زیادی از 
ایـــن مربی یاد گرفتم و امیدوارم 
همـــه مـــا فصـــل خوبـــی در کنار 

هم داشـــته باشـــیم.« 
هافبـــک تیـــم فوتبـــال گل گهـــر 
ســـیرجان در پایـــان با اشـــاره به 
مصدومیـــت یاســـین ســـلمانی 
بازیکـــن پرســـپولیس می گوید: 
»مـــن بابت ایـــن اتفاق بشـــدت 
ناراحـــت شـــــــــــــــــدم. ســـلمانی 
فوتبالیســـت آینده داری اســـت 
و امیـــدوارم بـــا قـــدرت برگـــردد. 
فکـــر می کنـــم ایـــن بازیکـــن را 
 یک روز در فوتبال اروپا خواهیم 

دید.«
 

مریدی: مارتنیس 
سفارشی عمل نکرد

ســینا مریــدی بازیکــن فــولاد 
خوزســتان بــا اشــاره بــه چمــن 
خــوب زمیــن تمریــن و ورزشــگاه 
شــهدای فــولاد می گویــد: »در 
کل فکــر کنــم در کشــور مــا 3 یــا 4 
زمیــن چمــن خوب وجود داشــته 
باشــد کــه یکــی از آنهــا متعلــق بــه 
باشــگاه مــا اســت. ایــن تفــاوت 
کیفیــت چمــن در روز بــازی 
خــودش را نشــان می دهــد امــا ما 
ــم  ــا تمــام وجــود تــلاش می کنی ب
بهتریــن بــازی را ارائــه دهیــم. 
چمــن ورزشــگاه قایقــران، پــاس 
قوامیــن و... خیلــی اوضاع خوبی 
ندارنــد هــر چنــد چمــن پــاس 
قوامیــن نســبت بــه ورزشــگاه 
قایقران بهتر اســت. این کار تیم 
مــا را در زمیــن مســابقه ســخت 

می کنــد.« 
او دربــاره کارکــردن بــا مارتنیــس 
می گویــد: »از روز اول شــروع 
همــکاری مارتنیــس بــا فــولاد، 
ســرمربی اســپانیایی بــازی همــه 
بازیکنــان فــولاد را فــارغ از جــوان 
و بــا تجربــه شــخصاً زیــر نظــر 
گرفــت و اصطلاحــاً سفارشــی 
ســته  یــن خوا ا نکــرد.  عمــل 
او بــود کــه شــخصاً توانایــی و 
نحــوه بــازی بازیکنــان را زیــر نظــر 
بگیــرد. برحســب طــرز تفکــر 
خــودش بــا بازیکنــان کار کنــد. 
مارتنیــس در حــال حاضــر بــا 
 بازیکنــان ارتبــاط خیلــی خوبــی 

دارد.«

 zمصاحبه

::

 zنقل قول

میلاد باقری:

به خاطر گلم خوشحال نبودم

میلاد باقری مدافع تیم فوتبال ملوان درباره گل سه امتیازی اش به نساجی 
می گوید: »ما در این بازی فوتبال خوبی را به نمایش گذاشتیم و در خانه 
دنبال برد بودیم. اگر سه امتیاز را نمی گرفتیم واقعاً حیف می شد و تا آخرین 
ثانیه دنبال برد بودیم. خوشبختانه در ثانیه های پایانی گل برتری را زدیم و 
جو ورزشگاه فوق العاده بود. باور کنید من به خاطر گلی که زدم خوشحال 

نبودم، بلکه بابت خوشحالی هواداران روی سکوها خوشحال بودم.«

رحیم آلبوغبیش:

ما به سقوط فکر نمی کنیم

رحیــم آلبوغبیــش هافبــک تیــم فوتبــال صنعــت نفــت آبــادان بــا اشــاره به 
شــرایط تیمــش می گویــد: »بــدون شــک در ادامــه لیگ برتــر نتایــج خوبــی 
خواهیــم گرفــت و هــواداران هــم نبایــد نگران باشــند. با اینکه مــا در پایین 
جــدول هســتیم، ولــی هرگــز بــه ســقوط فکــر نمی کنیــم، چون امســال تیم 
خوبــی داریــم. شــرایط امســال بــا پارســال متفاوت اســت و ما قطعــاً نتیجه 

خواهیــم گرفــت.«

 باشگاه تراکتور:

شایعه کسر امتیاز شیطنت است

مدیرحقوقــی تراکتــور به شــایعه کســر امتیاز از این باشــگاه واکنش نشــان 
داد. ســعید محمدپــور می گویــد: » اطلاعــی نــدارم و هیچ مــوردی هم به ما 
ابــلاغ نشــده اســت. هیچ کــس نســبت بــه قراردادهــای مــا ایــرادی نگرفته 
اســت. اگــر پرونــده حقوقی باشــد که من بایــد درجریان قرار بگیــرم اما این 
اتفاق رخ نداده اســت. مطرح شــدن این شــایعه را شــیطنت می دانم و اگر 

مــوردی باشــد اعلام خواهیــم کرد.«

مهدی شیری مدافع راست تراکتور 
درباره پیروزی تیمش مقابل آلومینیوم 
اراک می گوید: »آلومینیوم تیم دونده و 
سرسختی بود. می دانستیم بازی سختی 
در پیش داریم و خودمان را آماده کرده 
بودیم. موضوعی که از همه چیز و حتی 
از برد مهم تر بود، این بود که توانستیم 
شرایط رو به رشدمان را ادامه بدهیم. 
شرایط به گونه ای پیش می رفت که 
جنگ در میانه میدان بود اما رفته رفته و 
پس از گل اول شرایط برای ما بهتر شد و 

توانستیم مدیریت کنیم و از موقعیت ها 
به نحو احسن استفاده کنیم.« او در 
پاسخ به اینکه تراکتور یکی از تیم های 
پرستاره لیگ بوده و چند بازیکن سابق 
پرسپولیس را هم در اختیار دارد، این 
طور می گوید: »تمام بازیکنان، بازیکنان 
بزرگی هستند و تیم یکدستی داریم که 
همه برای موفقیت تیم تلاش می کنیم. 
از همین جا از همه بازیکنان و کادرفنی 
تشکر می کنم. خدا را شکر تیم خوبی 
داریم و امیدوارم بتوانیم در کنار هم 

اتفاق خوبی را برای تیم رقم بزنیم. من 
سابقه همکاری با این بازیکنان را داشتم 
و خدا را شکر می کنم فضا و شرایط 
طوری است که کنار یکدیگر راحت 
کارمان را پیش می بریم و در تمرین 
با هم تیمی های گذشته و همین طور 
بچه های جدید ارتباط خوبی داریم. 
امیدوارم که در نهایت عملکرد کل تیم، 
عملکرد قابل قبولی باشد.« اما شباهت 
خمس با برانکو از نظر شیری: »وجه 
قای برانکو و آقای خمس،  مشترک آ

مدیریت و نظم و انضباطی است که در 
تیم حاکم می کنند. من از آقای خمس و 
کادرفنی ایشان تشکر می کنم و می بینم 
که ساعت ها زودتر به تمرین می آیند 
و برای تیم وقت می گذارند.  کار کردن 
با ایشان واقعاً لذت بخش است اما 
سختی های خودش را هم دارد. تمرینات 
پرفشار است و جدیت خاصی هم 
دارند و برای موفقیت بسیار جاه طلب 
هستند. ایشان دوست دارند هفته 
به هفته پیشرفت در تیم دیده شود.« 

او با اشاره به شانس قهرمانی شان 
در لیگ می گوید: »نمی توانیم از الان 
درباره قهرمانی صحبت کنیم اما چیزی 
که برای من به عنوان یکی از اعضای 
تیم امیدوارکننده است، این است 
که شرایط در حال بهتر شدن است. 
کادرفنی و مدیریت باشگاه روی تیم 
فوکوس کرده اند که این موضوع در 
آینده می تواند یک اتفاق خیلی خوب را 
برای ما رقم بزند. هفته به هفته شرایط 

بهتر می شود.«

او برای تراکتور ساعت ها وقت می گذارد

مهدی شیری: خمس، شبیه برانکو است

در فوتبال ما 
هیچ کس ککش 
نمی گزد. این جا 
به من می گویند 
اگر می خواهی 
نتیجه بگیری 
باید به شیوه 
بزن زیرش بازی 
کنی، چون اگر 
فوتبال بازی 
کنی می بازی. 
امیدوارم یک بار 
برای همیشه 
به طور جدی 
با این مسائل 
برخورد شده و 
خانواده ها با 
اطمینان خاطر 
بچه های شان را 
به سمت فوتبال 
سوق دهند

بــا اینکه نتیجه گرفتن و قهرمان شــدن 
در هــر رشــته ورزشــی در اولویــت قــرار 
دارد امــا شــاید حکایــت آن در تیم های 
پایــه تــا حــدودی متفــاوت باشــد. البته 
کــه قهرمــان شــدن بــرای بازیکنــان در 
این رده ســنی هم ایجــاد انگیزه خواهد 
کــرد امــا فرامــوش نکنیــم کــه فلســفه 
کار کــردن در تیم هــای پایــه پــرورش و 
شــکوفایی اســتعدادهای ورزشــی و در 
واقــع آینده ســازی اســت. رضــا جبــاری 
هافبــک تکنیکــی ســابق پرســپولیس 
کــه بیــش از یــک دهــه در ایــن ســطح 
فعالیــت دارد یکــی از همــان مربیانــی 
اســت کــه بیشــتر بــه بازیکن ســازی 

اهمیــت می دهــد.

شنیدیم که با بازیکنان تیم شما 
)آراز( تماس گرفتند که در تمرین 

حاضر نشوند.
یــه  پا ی  تیم هــا ر  د ل ها  ســا مــن 
پرســپولیس بــودم و از آنجــا کــه همــه 
موارد در این باشــگاه بزرگ و ریشــه دار 
رصــد می شــود و تحــت نظارت اســت، 
هیــچ وقــت بــا چنیــن مــواردی برخورد 
نداشــته و فقــط می شــنیدم کــه در 
تیم هــای دیگــر اتفاقــات عجیــب و 
نــادری رخ می دهــد. امــا همانطــور کــه 
شــما گفتید متأسفانه این اتفاق افتاد. 
وقتی به من گفتند که 4 بازیکن اصلی 
تیــم کــه قــرارداد دارند با تمــاس مربی 
یــک تیــم دیگــر قــرار شــده در تمریــن 
حاضــر نشــوند، بــاور نکــردم و گفتــم 

غیرممکــن اســت.
اما شد؟

بله. مگر می شود بازیکنی که با تیم من 
قــرارداد دارد و پنــج مــاه برایــش زحمت 
کشــیده شــده بــا تمــاس یــک مربــی 

سرتمرین نیاید. اگر به آنها توهین شده 
یا طلبی داشــته اند که وصول نشده بود 
حــق داشــتند. البتــه آنها با همــان مربی 
بــه تمریــن مــن آمدنــد و گفتــم چطــور 

می توانــم بــه ایــن بچه هــا اعتمــاد کنم.
چه ضمانتی هست که در ادامه 

راه با یک تماس تلفنی دوباره برای 
تیم مشکل ایجاد نکنند؟با این 

شرایط به مشکل نمی خورید؟
ایــن کار در تمــام دنیــا غلــط اســت. من 
هــم نمی توانم آدرس غلــط به بچه های 
مــردم بدهــم و هیــچ وقــت از اصولــم 
پــا پــس نمی کشــم. بــه همیــن دلیــل 
هیــچ اشــکالی نــدارد کــه بــدون آنهــا 
ببــازم. امــا می خواهــم بگویــم کــه ایــن 
مســائل در فوتبال پایه اپیدمی شــده و 
چطــور می شــود کــه مــن این مســائل را 
می دانــم اما فدراســیون و هیأت فوتبال 
نمی دانند؟ شــاید عده ای منافعی دارند 
کــه رصــد نمی کنند و دوســت ندارند که 
فوتبــال پایــه درســت شــود. بــاور کنیــد 

هیــچ کاری هــم نــدارد، اگــر همــه بــه 
قوانیــن فوتبــال عمــل کننــد نــه اینکــه 

مربــی بــرای فوتبــال قانــون بگــذارد.
البته این بازیکنان هم ضرر 

می کنند؟
شــک نکنیــد که ضــرر می کنند و شــاید 
بــه قیمــت بــازی نکردن شــان تمــام 
شــود. امــا بایــد یــاد بگیرنــد کــه بــا ایــن 
ســبک و ســیاق در فوتبــال بــه هیــچ جــا 
نمی رســند. ایــن بازیکنــان در ســنی 
هســتند کــه خانواده های شــان بایــد 
برای شــان تصمیــم بگیرنــد. این بچه ها 
باید یاد بگیرند که به هر شخصی نباید 

اعتمــاد کننــد.
متأسفانه سال ها است که در 

فوتبال ما و به خصوص رده های 
پایه چنین اخباری را می شنویم.

بــرای اینکه عده ای نمی خواهند فوتبال 
راه درســتش را بــرود. بعضــی مربیان ما 
بیمــار هســتند و بــا اینکــه مشــکلاتی را 
بــرای بچه های مــردم ایجاد می کنند اما 

همچنــان تیم دارند و فعالیت می کنند. 
مــا می شــنویم کــه از بچه هــای مــردم 
پــول می گیرنــد و همــه هــم می دانیــم 
کــه شــماره حســاب های خودشــان را 
نمی دهنــد امــا بــاز هــم می تــوان ایــن 
مســائل را رصــد کــرد. تیــم یوونتــوس را 
چطــور به یــک رده پایین ترفرســتادند؟ 
پیگیری کردند و ســرنخ هایی به دســت 
آوردند و پاک ســازی انجــام دادند.اما...

اما چه؟
امــا در فوتبــال مــا هیچ کــس ککــش 
نمی گــزد. ایــن جــا بــه مــن می گوینــد اگر 
می خواهــی نتیجــه بگیری باید به شــیوه 
بــزن زیــرش بــازی کنی، چون اگــر فوتبال 
بازی کنی می بازی. امیدوارم یک بار برای 
همیشــه بــه طــور جــدی بــا ایــن مســائل 
برخــورد شــده و خانواده هــا بــا اطمینــان 
خاطر بچه های شــان را به ســمت فوتبال 
ســوق دهنــد. مــن تلاشــم را می کنــم بــا 
اینکــه می دانــم خیلــی گوش شــنوایی در 

فوتبــال مــا وجود نــدارد.

 من از فساد در فوتبال باخبرم؛ فدراسیون خبر ندارد!

 جباری: مربیان بیمار هنوز 
مشغول کار هستند

جعفر برزگر
روزنامه نگار
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